
Orientering fra Ollerup Vandværk                    

Nyt om fjernelse af Kalk fra vandet 
 
Efter at have set i Fagbladet Vandposten, at Store Heddinge Vandværk havde fået lavet et 
anlæg til fjernelse af kalk fra vandet, tog bestyrelsen på besigtigelse.  Det var et stort anlæg 
som lavede kalkpellets. De fjerner 60.000 kg kalk årligt. De har fået vandets hårdhed ned til 8 
Dh. Vi kunne hurtigt se at dette anlæg var for stort og dyrt for os, men bestyrelsen kunne se, 
at det måske var noget vi skulle arbejde videre med. 
 
Vi satte derfor en lille notits i Avisen den 3. juli 2018, hvor vi bad forbrugerne svare på, om de 

ønskede at vi gik videre med kalkfjernelse på Vandværket. Her svarede 120 forbrugere ja til 

at vi skulle arbejde videre. Der var 4 forbrugere der ikke ønskede noget ændret. 

 
Bestyrelsen gennemgik nu alle firmaer som lavede kalkfjernelse.  
Her fandt vi ud af, at Silhorko ( som byggede vandværket ) havde lavet et anlæg i Tårnby, 
som havde kørt i nogle år. Vi fik et møde med dem og de orienterede om anlægget. 
  
Til dette anlæg skal bruges almindelig dansk salt.  
Dette anlæg er baseret på Ionbytning. Processen foregår i 2 lukkede tanke, hvor der tilsættes 
salt. Der er ingen affaldsprodukter. Tankene skylles ud og spildevandet sendes i kloakken. 
Det medfører en ekstra kloakafgift. 
 
I kender det fra Jeres opvaskemaskine. Her skal der også fyldes salt i. 
Prisen for et anlæg fra Silhorko vil koste ca. 3,5 million. 
Ekstra årlige driftsudgifter er udregnet til kr. 120.873,00.  For forbrugerne betyder det en lille 
forhøjelse af vandprisen på kr. 2,00 pr. m3. 
 
Vi har også set på andre anlæg:  Vi fandt ud af at Vandcenter Syd i Dalum var ved at lave et 
anlæg sammen med Aawater. Her brugte de PAS teknologi, hvor luft blæste vandet ind i et 
filter. Her blev kalken udskillet i tynde flader som satte sig på et plast materiale. Kalken blev 
herefter fjernet med mekanisk kraft. Anlægget kostede det samme som anlægget fra Silhorko.  
Vi fulgte dem i ca. 2 år. Sidst vi spurgte om pris var anlægget steget til kr. 6.200.000,00. 
Bestyrelsen valgte derefter i november 2020 at gå videre med et Ionbytningsanlæg fra 
Silhorko. 
Men før bestyrelsen kan komme videre skal vi have Andelshavernes godkendelsesamt 

tilladelse fra Svendborg Kommune til nyt anlæg. 

Vi vil derfor indkalde til et møde, hvor vi beder andelshaverne stemme om de ønsker et anlæg 

til kalkfjernelse. 

Vi ved at der er nogle som allerede selv har fået opsat et lille privat anlæg i huset, så derfor 

denne meddelelse til alle.  

                                                      Bestyrelsen  


